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PROTOKÓŁ Nr 6/2013 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 
Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji O światy i Spraw Społecznych 
Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 27 sierpnia 2013 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 
ul. Mickiewicza 46.  
Czas trwania posiedzenia: godz. 9.05 – 10.40. 
 
Prowadzący posiedzenie: JERZY CHILKIEWICZ – Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej. 
 
Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 
     - OLSZEWSKI STANISŁAW (Przewodniczący) 
     - KAMIŃSKI LESZEK 
     - NIKOŁAJUK MIKOŁAJ 
     - PAC BARBARA 
2. Członkowie Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 
     - PAWLUCZUK JAN (Przewodniczący) 
     - BOROWSKI ANDRZEJ 
     - ŁOZOWIK PAWEŁ 
     - MAKSIMIUK ELŻBIETA 
     - TYNIEWICKI ANDRZEJ 
3. Członkowie Komisji O światy i Spraw Społecznych 
     -  CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 
     -  CAR MIKOŁAJ 
     - KORSZAK MARIUSZ 
     - MATEUSZUK MIECZYSŁAW 
     - SIEMIENIUK SŁAWOMIR 
4. Wójt Gminy  – RAISA RAJECKA 
5. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 
6. Przewodniczący Rady Gminy – WALENTY GAŁUSZEWSKI 
7. Pan Grzegorz Danilczuk – mieszkaniec wsi Hryniewicze Duże 

 
Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1.  

 
Porządek posiedzenia: 

 
1. Zaopiniowanie materiałów na XXX Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski 

zwołaną na dzień 30 sierpnia 2013 roku: 
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a) Informacja o wpływach podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do 
budżetu Gminy za rok 2012 i I półrocze 2013 r. 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Bielsk Podlaski na lata 2013 – 2022; 

c) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2013 rok; 
d) Projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Bielsk 
Podlaski; 

2. Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk 
Podlaski za I półrocze 2013 roku. 

3. Sprawy bieżące. 
 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku posiedzenia głos zabrał Pan 
GRZEGORZ DANILCZUK, który zgłosił problem dotyczący atakowania 
zwierząt gospodarskich przez bezdomne psy. Opisał sytuację, jaka miała miejsce 
w jego gospodarstwie, kiedy to wataha psów zaatakowała osiołki hodowane przez 
Pana Danilczuka. Wspomniał, że zwierzęta były często odwiedzane przez dzieci i 
uczestniczyły w szopkach noworocznych organizowanych przez parafię. 
Zdarzenie to zostało zgłoszone na Policję oraz do Urzędu Gminy. Pan Danilczuk 
podkreślił, że do Urzędu Gminy zgłaszał temat dot. zwierzyny łownej jesienią 
ubiegłego roku. Urząd Gminy wystosował w tej sprawie pismo do koła 
łowieckiego (treść pisma Pan Danilczuk otrzymał do wiadomości). Pan Danilczuk 
negatywnie ocenił zaangażowanie urzędnika w załatwienie tej sprawy, 
stwierdzając negatywne nastawienie do niego, jako zgłaszającego problem. Wójt 
Gminy RAISA RAJECKA poprosiła o przyjście pracownicy Referatu Rolnictwa i 
Gospodarki Przestrzennej, aby odniosła się do tych zarzutów. Pracownica 
szczegółowo opisała sposób, w jaki załatwiała interesanta, co nie zostało ani 
przez radnych, ani przez Wójta ocenione nagannie. Kontynuując swoją 
wypowiedź, Pan Danilczuk stwierdził, że pieniądze (25.000 zł) wydane w tym 
roku przez Gminę na walkę z bezdomnymi psami zostały zmarnowane, bowiem 
działania te nie dają efektu. Zasugerował rozwiązanie, polegające na zleceniu 
przez Urząd Gminy odstrzelenia psów przez firmę zajmującą się utylizacją 
padłych zwierząt.  

RAISA RAJECKA potwierdziła fakt zgłoszenia przez Pana Danilczuka 
sytuacji, w której psy zaatakowały osiołki, oraz fakt wysłania pisma z informacją 
o podjętych działaniach, które skrytykował. Dodała, że korespondencja nie 
została przez Pana Danilczuka odebrana w stosownym czasie. Po zgłoszeniu 
pracownica pojechała w teren, a po powrocie zreferowała, co zastała na miejscu. 
Pani Wójt zwróciła uwagę, że hodowla specjalistyczna powinna być 
zabezpieczona ogrodzeniem, ponieważ problem bezpańskich psów jest ciągle nie 
rozwiązany, pomimo podejmowanych działań. Często zdarza się, że atakujące psy 
mają swoich właścicieli. Podczas odłapywania bezpańskich psów mieszkańcy 
Gminy współpracują z pracownikami urzędu, ponieważ bez takiej współpracy 
zadanie to byłoby dodatkowo utrudnione. Psy są w miarę możliwości zwabiane i 
zamykane w pomieszczeniach gospodarskich, a następnie przekazywane 



 3 

pracownikom schroniska. Złapanie psów w terenie jest niemożliwe. 
Przypomniała, że Gmina liczy 61 miejscowości, w których jest ten sam problem, 
Pani Wójt podkreśliła, że przy każdej okazji: na zebraniach wiejskich, na sesjach 
Rady Gminy oraz przy okazji innych spotkań w Urzędzie zwraca się do sołtysów 
i mieszkańców o pomoc przy odłapywaniu psów.  

Pan Danilczuk poinformował, że nie ma możliwości ogrodzenia pastwiska, 
uważa, że bardzo dobrze współpracuje przy rozwiązywaniu tego problemu. 

 Poproszona przez Panią Wójt na posiedzenie Komisji Pani AGNIESZKA 
DOWGIER – radca prawny poinformowała, że nie ma prawnych możliwości 
odstrzelenia bezpańskich psów. Przedstawiła obowiązujące w tym zakresie 
przepisy. Nawiązała też do uchwalonego przez Radę Gminy programu, zgodnie z 
którym mają być podejmowane działania wobec zwierząt. Urząd Gminy musi 
działać w granicach prawa. 

Ponieważ z wypowiedzi Pana Danilczuka wynika, że jest możliwość uśpienia 
zwierzęcia strzałem, a następnie odwiezienia żywego do schroniska, radni 
poprosili, o wskazanie, kto (jaka firma) może w ten sposób pomóc w złapaniu 
psów wyrządzających szkodę.     
 
Do pkt 1a)  

Informacja o wpływach podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do 
budżetu Gminy za rok 2012 i I półrocze 2013 roku stanowi Załącznik Nr 2 do 
protokołu. Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. Uzgodniono, że informacja 
zostanie przedstawiona na sesji Rady Gminy. 

 
Do pkt 1b)  

Wniosek Wójta Gminy wraz z projektem uchwały w sprawie zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2013-2022 
stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. Wniosek omówiła NADZIEJA 
SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. 
Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 
 
Do pkt 1c)  

Wniosek Wójta Gminy  dot. wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 
2013 rok, stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu.  Wniosek omówiła Skarbnik 
Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Projekt uchwały zaopiniowano 
pozytywnie. Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag.  
  
Do pkt 1d)  
 Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Bielsk Podlaski stanowi Załącznik Nr 5 do 
protokołu. Temat omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA, zwracając 
szczególną uwagę na   § 6 projektu uchwały precyzujący formy, w jakich może 
być przyznane stypendium szkolne. 
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 Pytań nie zgłoszono. Projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie bez 
uwag. 
 
Do pkt 2)  
 Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk 
Podlaski za I półrocze 2013 roku stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 
Uzgodniono, że podczas sesji sprawozdanie przedstawi Przewodniczący komisji 
Rewizyjnej STANISŁAW OLSZEWSKI.   

 
Do pkt 3)  
 W sprawach bieżących radni poruszyli sprawy: 
- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała o skierowanym do Rady Gminy 
wniosku Wiceprzewodniczącego Rady Gminy ANDRZEJA BOROWSKIEGO, 
Rady Sołeckiej Sołectwa Hryniewicze Małe oraz Parafii p.w. Matki Bożej z Góry 
Karmel w Bielsku Podlaskim dotyczącym podjęcia działań zmierzających do 
wykonania przebudowy drogi  łączącej drogę powiatową z kaplicą wraz z 
parkingiem. Na prośbę Pani Wójt temat zreferował radny ANDRZEJ 
BOROWSKI. Przypomniał, że podobny wniosek był składany w 2011 roku. 
Dodał, ze że jest to droga żwirowa, po której przy złych warunkach 
atmosferycznych trudno jest się poruszać. RAISA RAJECKA potwierdziła, że 
temat jest znany od kilku lat, a przy każdej okazji przypomina Staroście o 
potrzebie budowy tego 100 metrowego odcinka drogi, przy czym Gmina może to 
zadanie współfinansować w 50%. Prawdopodobnie we wrześniu sprzęt 
rozpocznie tam prace. Wyjaśniła również, że realizacja odcinka gminnego była 
odkładana do czasu rozpoczęcia inwestycji powiatowej. Jest to 100 metrowy 
odcinek biegnący pod górę, po którym jeździ głównie sprzęt rolniczy. Trzeba 
zrobić dokumentację i uzyskać pozwolenie. Parking można byłoby zrobić przy 
udziale mieszkańców (gmina zakupi kostkę i dostarczy żwir).  
- Radny STANISŁAW OLSZEWSKI przekazał petycję mieszkańców Pilik 
dotyczącą budowy we wsi placu zabaw. Treść petycji odczytała RAISA 
RAJECKA – Wójt Gminy.   Radni podczas dyskusji przyznali, że place zabaw są  
popularne, potrzebne lecz muszą też spełniać określone wymogi. Wniosek z 
pewnością jest słuszny, ale należy najpierw policzyć koszty, ustalić lokalizację i 
zastanowić się nad sposobem utrzymania i zabezpieczenia przed zniszczeniem. 
Radni zwrócili również uwagę na ustalenie priorytetów przy planowaniu 
inwestycji w gminie. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że do 
końca września przy Szkole Podstawowej w Łubinie Kościelnym powstanie plac 
zabaw w ramach rządowego programu „Radosna Szkoła”. 
- Wójt Gminy RAISA RAJECKA zaprezentowała radnym kolejną wersję 
opracowanego projektu herbu Gminy przedstawiającego żółtą (złotą) podkowę na 
czerwonym tle z wizerunkiem głowy tura w kolorze czarnym. Takie same 
elementy występują również na projekcie flagi gminy. Zasugerowano zmianę 
kolorów poprzez wyeliminowanie koloru żółtego. Uzgodniono, żeby autorowi 
projektu zasugerować zastosowanie barw narodowych (biało-czerwonych), 
natomiast głowa tura pozostaje w kolorze czarnym. Wersja ta została 
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zaakceptowana. Spośród zaproponowanych wzorów flagi wybrano wizerunek 
herbu na jednolitym (nie podzielonym) na pola tle. 
- Ponadto radni poruszali tematy związane z funkcjonowaniem oświetlenia 
ulicznego (zgłaszanie usterek oraz sytuacje, kiedy światło pali się całą noc), 
budową drogi Orzechowicze – Rajsk, utrzymywaniem ładu i porządku w gminie 
(m.in. przy budynku byłej szkoły w Chrabołach, w świetlicy wiejskiej w 
Hryniewiczach Małych), finansowaniem budowy dróg dojazdowych do pól oraz 
inicjatywą radnego MIKOŁAJA CARA zorganizowania w przyszłym roku 
zawodów sportowo-pożarniczych w Knorydach. W tym celu poprosił o pomoc w 
uporządkowaniu boiska sportowego, głównie poprzez wykarczowanie krzewów 
(samosiejki), wyrównanie nawierzchni, przy czym część można zrobić w czynie 
społecznym. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI 
stwierdził, że jest bardzo cenna inicjatywa, podkreślił też rolę i odpowiedzialność 
gospodarzy zawodów.  
- Pani Wójt wstępnie zaprosiła radnych na uroczyste otwarcie Ośrodka Kultury 
Lokalnej w Proniewiczach, jakie jest planowane na 7 września br. 
- Radny ANDRZEJ BOROWSKI zgłosił potrzebę uregulowania pasa drogi 
Hryniewicze Małe poprzez okazanie granic, ponieważ prawdopodobnie 
mieszkańcy zajmują pas drogowy. 
 
 Innych tematów nie zgłoszono. W związku tym JERZY CHILKIEWICZ o 
godz. 10.40 zamknął posiedzenie. 
 
 
Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

Jerzy   CHILKIEWICZ ............................ 

(Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw 
Społecznych) 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław ....................................... 

2. KAMIŃSKI Leszek ......................................... 

3. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

4. PAC Barbara .......................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1.  PAWLUCZUK Jan 

(Przewodniczący) 

...................................... 
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2. ŁOZOWIK Paweł ........................................ 

3.  MAKSIMIUK Elżbieta ....................................... 

4. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

5. BOROWSKI Andrzej ........................................ 

     

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CAR Mikołaj .................................. 

2. KORSZAK Mariusz ................................... 

3. MATEUSZUK Mieczysław ................................... 

 

4. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 


